
 

Vragenhalfuurtje 4 november 2021  

Onderwerp: Energiearmoede 

 

 

Geachte college, 

Over het onderwerp energiearmoede heeft de fractie van de ChristenUnie een aantal 

vragen: 

 

1. Is er een mogelijkheid om snel in actie te komen met een tegemoetkoming voor 

mensen in huurhuizen of met een laag inkomen vanwege de hoge gasprijzen? De 

regeling van de overheid is in veel gevallen niet afdoende. 

We denken vooral aan duurzame maatregelen zoals gratis led-lampen, radiatorfolie 

en tips om zuiniger gasverbruik te realiseren. Dit omdat er dan een win-winsituatie 

ontstaat op de lange termijn, maar mensen ook nu snel geholpen zijn.  

 

Antwoord: 

Via het Energieloket waren de afgelopen 2 jaren al waardebonnen beschikbaar voor 

het uitvoeren van de genoemde duurzame maatregelen. Sinds de stijging van de 

gasprijzen is hier een ware run op ontstaan, waardoor deze nu niet langer 

beschikbaar zijn. Deze waardebonnen konden worden ingezet dankzij een landelijke 

subsidieregeling (RRE). Helaas was het vervolg daarop (RREW) snel overschreven, 

waardoor onze gemeente buiten de boot viel. 

 

Momenteel loopt een project Energie-coaching, waarbij het de bedoeling is om een 

energiecoach aan te stellen. Diens taak zal het inderdaad zijn om mensen bewust te 

maken van een verantwoord stookgedrag en verlaging van het stroomverbruik en 

daarover tips te geven. We bekijken daarbij de mogelijkheid om ook artikelen te 

verstrekken, zoals genoemd, om een zuiniger gasverbruik te bewerkstelligen.  

 

Ten aanzien van dit laatste hangt veel af van het moment dat de rond Prinsjesdag 

toegezegde extra middelen van 150 miljoen hiervoor onder de gemeenten worden 

verdeeld.  

 

2. Kan er op aangedrongen worden bij de SWA dat oudere slecht geïsoleerde huizen snel 

verbeterd worden? 

 

Antwoord: 

Dit is een onderdeel uit de prestatie-afspraken met SWA, waarover we in het kader 

van de evaluatie van de lopende prestatieafspraken en het opstellen van de 

prestatieafspraken 2022 continu overleg hebben.  

SWA en WoonFriesland zetten in op verduurzaming en kwaliteitsverbetering van de 

bestaande woningvoorraad, met de focus op betaalbaarheid.  

Met beide corporaties worden in dit kader afspraken gemaakt over hoeveel zij gaat 

investeren aan energiemaatregelen in de bestaande woningvoorraad. In 2021 staat 

gepland dat SWA minimaal € 2.700.000 en WoonFriesland € 2.000.000 hiervoor gaan 

uittrekken.  

 



 

3. Kunt u voor de mensen met een laag inkomen of uitkering een tegemoetkoming 

mogelijk maken? Het gaat dan om de groep die geen vast contract heeft en daardoor 

in de problemen kan komen. Hiervoor zou een deel van de Coronagelden gebruikt 

kunnen worden. 

 

 

Antwoord:  

Op basis van de landelijk aangekondigde (generieke) compensatiemaatregelen 

krijgen alle huishoudens een verlaging van de energiebelasting, waardoor de 

energienota over het gehele jaar (voor alle inwoners met variabele contracten) 

gemiddeld genomen met zo’n € 400 naar beneden gaat. Het exacte bedrag van deze 

tegemoetkoming hangt af van het gasverbruik en dat is vervolgens weer erg 

afhankelijk van verschillende factoren.  

 

Voor wat betreft de gemeentelijke ondersteuning aan de aan de minst 

draagkrachtigen onderzoeken wij de mogelijkheden voor het opzetten van een 

laagdrempelige regeling naast voornoemde landelijke maatregelen. Hierbij volgen we 

wel de landelijke ontwikkelingen op de voet. Er gaan namelijk stemmen op om een 

vorm van extra tijdelijke ondersteuning te bieden, vergelijkbaar met de 

ondersteuning voor noodzakelijke kosten in verband met Covid 19 (Tonk). Verder 

wordt gesproken over een tijdelijke ophoging van de huurtoeslag. Hierover is echter 

nog niets naders bekend.  

 

Overigens speelt wel dat wanneer de gemeente voor dit onderwerp een eigen 

ondersteuningsregeling in het leven roept, dit een inbreuk betekent op het verbod op 

het voeren van inkomenspolitiek door de gemeente. De kosten van energie horen 

namelijk tot de algemeen noodzakelijke kosten van het bestaan, welke in principe, 

ongeacht de hoogte, betaald moeten worden van het eigen inkomen. Het geven van 

een tegemoetkoming betekent in de ogen van de wetgever in feite een verhoging van 

het eigen inkomen.  

 

Onze voorkeur gaat dan ook uit naar een landelijke oplossing (die ook op handen lijkt 

te zijn), maar ondertussen zullen wij uiteraard inwoners, die echt in de problemen 

komen en door het ijs dreigen te zakken, met maatwerk via de bijzondere bijstand 

ondersteunen.    

 

Via een publicatie op de info-pagina van de gemeente en op de website zullen wij 

hierover communiceren.  

 

Namens de CU-fractie Achtkarspelen, 

 

Toos van der Vaart-Kralt 


